
Hr. Jurgen Ligi
rahandusminister

/( september 2024

ARUPARIMINE

Maksumuudatuste mOjuga riigicclarvcle

Lugupeetud rahandusminister

15. septembril selgus ajakirjanduses asjaolu, et Rahandusministeerium on salastanud 75 aastaks
vastuse endise ministri fling Riigikogu liikme Sum Kiisleri teabenoudele, millega sooviti
informatsiooni koalitsioonileppes ette nahtud maksumuudatuste rahalise mOju kohta
riigieelarvele. Sum Kiisleri selgituse kohaselt sai salajaseks kuulutatud teabenOue eitava
vastuse, sest kusitud andmete naol on tegemist asutusesiseseks kasutamiseks moeldud
informatsiooniga.

Ruigieelarve on instrument meie riigi igapäevase toimimise tagamiseks ning sellega seonduvad
protsesside osas on avalik tahelepanu Oigustatud. Viimastel nadalatel on avalikult sOna votnud
teiste hulgas paijud ettevotjad, kes on vaija toonud, et valitsuskoalitsiooni planeeritavad
meetmed riigieelarve seisu parendamiseks ohustavad riigi konkurentsivOirnet ning vOivad anda
hoopis vastupidise efekti.

Sisukad ja avalikud arutelud riigi rahanduse tuleviku teemadel on kahtlemata vLiga olulised, scsi
annavad Eesti inimestele parema ülevaate, milliseid rahanduspoliitilisi meetmeid on vOimalik
kasutusele vOtta ning mida Uks vôi teine otsus endaga kaasa toob. Sisukate ja tulemuslike
arutelude eelduseks on aga asjaolu, et riigi rahandusega seonduv ei oleks va informatsioon, mis
on kattesaadav vaid koalitsioonierakondade poliitikutele.

Eeltoodust tulenevalt palume Teil vastavalt Riigikogu too- ja kodukorra seaduse paragrahvile
139 vastata jargmistele kusimustele:

1. Kas ja milliseid juhiseid olete rahandusministrina oma alluvuses tOOtavatele ametnikele
andnud riigieelarvega seonduva informatsiooni salajaseks kuulutamiseks?

2. Millise hinnangu annate Rahandusministeeriumi ametnike took, kes kuulutavad
asutusesiseseks kasutamiseks dokumendid, mule pOhjal on valminud valitsuse
koalitsioonileping?
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3. Millise hinnangu annate Rahandusministeeriumi ametnike took erinevate maksumuudatuste
mOju prognoosimisel riigieelarvele?

4. Milliseid osapooli kasutab Rahandusministeerium taiendaval en prognooside tegemisel (nt
Eesti Pank, kOrgkoolid, erasektori eksperdid)?

5. Kas olete nOus ametnike poolt asutusesiseseks kasutamiseks kuulutatud inforrnatsiooni siiski
avalikkusegajagama fling nfl ,,AK” marke eemaldarna?
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